
       
 

 

 

 
 

 

Referat – SFO-forældreråd  
Den 23. januar 2024 kl. 17.00-19.00 
 
Forældrevalgte:  
 

SFO forældreråd skoleåret 2023-2024 

  

  Repræsentant 

0. årgang Bo Thingholm (Kai 0. B) 

    

1. årgang Line Haaber Rasch (Karl 1B) 

    

2. årgang Dennis Stephansen Sørensen (Johan S 2A) 

    

3. årgang Phillippe Francois René Lamy (Sebastian L 3A) 

  Steen Graversen (Emma 3B) 

VIP SFO Lars Buch-Jepsen (Andreas I0) 

  

  

Medarbejderrepræsentanter: Lisa Pilgaard Jørgensen  
Ledelsesrepræsentanter: Christina Birch Mogensen 

Gæst:  
 
Afbud: ingen 
 
Mødeleder:  Dennis Ordstyrer:    Phillippe                 Referent: Christina Birch Mogensen 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 



       
 

 

Punkt 

 

Beslutning Ansvarlig 

Præsentation bordet rundt 

– hvem er du og hvorfor 

har du meldt dig til SFO 

forældrerådet 

 

Konstituering af SFO 

forældrerådets 

formandskab 

 

 

 

 

 

15 min 

Præsentation bordet rundt. 

 

Mange har børn på flere klassetrin       

 

Begrundelser for at have meldt til SFO forældrerådet: 

 

At være med til at gøre noget for børnene generelt. 

At være engageret i skolen liv. 

Jeg ved faktisk ikke hvad jeg har meldt mig til. 

Personalets passion smitter og der er gode aktiviteter – det vil 

jeg gerne være med til at støtte. Vil gerne være med til at gøre 

tingene bedre. 

Vil gerne påvirke at SFO bliver så god som mulig. 

Jeg blev spurgt – og det ville jeg gerne – tror på at man kan 

være med til at gøre en forskel. 

 

Følgende blev valgt til formandskabet 

Formand: Dennis Stephansen 

Næstformand: Line Haaber Rasch 

 

SFO forældrerådet – hvad 

er det? 

kommissorie 

Tavshedspligt 

Visionsarbejde (se bilag) 

10 min. 

 

Det er af Aarhus Kommune besluttet at alle SFOér skal have et 

SFO-forældreråd – det bakker vi på Lystrup Skole meget op 

om, da det er et vigtigt samarbejdsfora – for at vi til stadighed 

kan forfine og forbedre på den hverdag, der er mulig under de 

lovmæssige og økonomiske rammer. 

 

Vi har et årligt møde med skolebestyrelsen og holder i alt 4 

møder. 

 

Dagsordnerne laver vi i fællesskab – Christina samler og 

sender ud en uge før møde. 

Der laves referat og dette er offentligt tilgængeligt på skolens 

hjemmeside – når det er godkendt af SFO-forældrerådet. 

 

Vi taler ikke om enkeltsager, men om de generelle ting for 

SFOéns virke. 

 

Der er tavshedspligt i forhold til de ting vi på mødet drøftet – 

man må kun referere til det der står i referatet og egen 

holdning. 

 

Aarhus kommune har en vision for SFO arbejdet – som kort 

handler om: 

1) Børne medbestemmelse 

2) Forældre inddragelse 

 

Det er lige nu Lystrup Skoles SFO arbejdsgrundlag, men vi vil 

på sigt meget gerne have vores eget også. 

CBM og tidl. 

medlemmer 



       
 

 

Legeplads og indendørs 

miljøer – Hvor er vi? 

 

Info om processen vedr. 

børneinddragelse, 

Ansøgning til fonde, SFO 

forældrerådet og hvor vi så 

er nu. 

 

Hvordan skal forældre 

informeres og  

Skal forældre inddrages 

yderligere 

 

Yderligere 

Børneinddragelse? 

 

20 min. 

Status på arbejdet de sidste to år, med udarbejdelse af forslag 

til skolens udeområder, samarbejde fonds ansøgninger, 

børneinddragelse og samarbejde med fællesrådet Lystrup om 

udvikling af lokalområdet rundt om skolen. 

 

Legepladsinspektions rapport og slidt legeplads og 

perspektiver for fremtiden. 

 

I 2026 får vi 350.000 kr. fra udepuljen Aarhus kommune 

SFO har selv sparet lidt sammen 

Vi søger stadig fonde 

Der er anlægsstop – hvilket udfordrer hvis vi vil gøre noget 

nyt. 

Arbejder med at få lov til vedligeholdelse og genetablering af 

noget af det vi har fjernet. 

 

To lokaler på skolen, som tidligere var etableret og brugt at 

dagtilbud og af skole/SFO når de ikke var der – blev efter 

sommerferien tømt – og SFO har brugt lokalerne ”tomme”. 

Vi fandt i november økonomien til at genskabe rummene i en 

SFO-ramme.  

Motorikrummet indrettes til jungle rum – til børn i alderen 6-

9 år - forventes færdig cirka uge 9 – der pt i gang med at blive 

opsat folie på alle vægge. 

Rummet ved siden af – lyddæmpes, møbleres med forskellige 

flytbare møbler, effekter mm – for at kunne skifte funktion 

flere gange om året. Forventes færdig uge 9. 

Eks. Bordtennis rum, Spillebule, Krearum, Købmandsbutik, 

Klæde-ud-rum mm 

Hensigten er at børn og personale kan være i dialog om hvad 

der kunne være gode aktiviteter og derefter indrette rummet 

hertil. 

At kunne skifte aktiviteter flere gange om året, betyder at 

nyhedens interesse giver fornyet energi og at det er godt at 

glæde sig til en kommende aktivitet 

 

Forældre orienteres på Aula: 

Fortæl først noget når det er inden for en overskuelig tid det 

sættes i værk. 

Vis billeder når der er noget aktuelt klar  

 

Generelt: 

Flere billeder på Aula af det der sker – i værkstederne. 

 

CBM 

Børneinddragelse i SFO’ens 

dagligdag – hvad gør vi 

allerede: 

 

Udsættes til næste gang – med lektien til alle – at overveje og 

evt. tale med egne børn. 

 

Hvordan kan vi få børn lidt mere formelt med i beslutninger 

om aktiviteter mm? 

Alle 



       
 

 

Idepostkasse inden 

aktivitets planlægning 

Legeplads drømme 

 

Men hvad mere: 

 

SFO – børneråd? 

Andre ideer? 

 

Hvad tænker SFO 

forældrerådet om det? 

 

15 min 

 

 

 Smørrebrød 

 

20 min 

  
 

 

  

Mødeplan for SFO 

forældrerådet: 

 

Mødekalender: 
Tirsdag d. 23. Januar kl. 
17 – 19 
Tirsdag d. 20. februar kl. 
17 - 19 
Tirsdag d. 2. april kl. 17 
– 19 (sammen med 
skolebestyrelsen) 
Onsdag d. 12. juni kl. 17 
- 19 
 

Ønsker til indhold – og 

fordeling af emner på året: 

1)Visionsarbejde 

2)Hvad kunne vi godt 

tænke os ifht. Mødet med 

skolebestyrelsen 

 

Og hvilke emner vil SFO 

forældrerådet derud gerne 

have på dagsorden? 

 

Punkter til næste møde: 

 

15 min 

 

Mødeplan godkendt 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ønsker til indhold udover: 

1)Visionsarbejde 

2)Hvad kunne vi godt tænke os ifht. Mødet med 

skolebestyrelsen 

 

 

Ugerne før sommerferien virkede kaotisk – Kan vi organisere 

det bedre? 

Brug skolestarter trøjer meget i den uge. 

 

 

Generelt: 

Telefoner i B huset – skal ikke stå fremme. 

Telefoner bruges i gardaroben….. 

 

Brugen af smart watches – kan vi lave en prøvehandling? 

 

Alle 



       
 

 

 Siden sidst 

Info og drøftelse 

Forældrehenvendelse vedr. 

skærmbrug i SFO 

20 min 

Forespørgsel på forældregruppes oplevelse af SFOéns brug af 

skærme 

Rundt om bordet er der en oplevelse af at SFOen kun tilbyder 

skærm som underholdning i fællesskabende aktiviteter. 

At 3. klasse traditionen om skærmtid fredag kl. 15-16 – er 

betydnings fuld for børnene (så betydningsfuld at de ikke vil 

hjem før om fredagen) – at de glæder sig til at blive 3. klasse 

for at få den mulighed. 

Mobiltelefoner og smart watches kan være en udfordring i 

SFO – fordi børn går i garderoben og tager telefonen der. 

At smartwatches i dag også er en telefon og at det forstyrrer 

leg mm – Den skærm brug ønsker SFO forældrerådet at 

hjælpe børn til at undgå. 

 

Fakta om skærme i SFO er: 

Der er ingen børn der sidder med skærm alene, uden det er 

en del af en handleplan aftalt med forældre, flere børne med 

specialpædagogiske behov kan have brug for en ”pause” – for 

at kunne blive klar til leg 

Vi bruger KUN ”fælles-skærme” i SFO´en 

 

Planlagt ”skærm” tid er: 

3.klasse: Fredag – max 30 min pr. elev – i tidsrummet 15-16 

Spillecafeen: Nintendo Wii – med forskellige bevægelsesspil – 

som man er fælles om. Just Dance, Bowling mm 

Specialbasen: Fælles spil på playstation med voksen guidning 

– øve at vente på tur, spille med regler mm – max 15 min. 

 

Derudover er der fredagsbio – hvor der vises film 

 

I ferier er vi mere fleksible i brugen af de fælles skærme vi 

bruger. 

 

SFO forældrerådet bakker op om de rammer.  

 

Evt.   

5 min 

  

Næste møde: 

 

God opstart efter sommerferie – inden skolen starter – hvad 

er forældre perspektivet på det. 

 

Ønsker for samarbejde med skolebestyrelsen 

 

Visionsproces – hvordan kan det give mening for forældre? 

 

Ønsker vi at igangsætte en prøvehandling på smart watches? 

 

   


